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Zápis z jednání 

Kolejní rady Univerzity Palackého v Olomouci 

 

Datum a čas konání:  27. 03. 2024; 8:00 – 11:00 

Místo konání:  Šmeralova 12, Olomouc, zasedací místnost vedení SKM UP 

Přítomni:   KR: Salome Procházková, Erik Veverka, Katarína  

    Szemanová, Kristýna Kenížová, Jan Stehlík, Pavel   

    Svačina, Ada Vlach, Jakub Ledvinka, Michal Šútor 

 

   SKM: Ing. Bc. Libor Kolář,Lenka Kučová, Jana Šimková, Iveta 

   Rehušová, Ing. Radek Koněvalík, Zbyněk Precektor 

 

Hosté: Mgr. Petra Jungová LL.M (paní kvestorka), Mgr. Jan 

 Stehlík (AS UP), Vojtěch Pouč (student ubytovaný na koleji  

BV),  Stanislav Doležal 

 

Omluveni:   KR: Erich Lonský, Ľudovít Balog, Terézia Mudroňová 

Program: 

1. OTEVŘENÍ JEDNÁNÍ ............................................................................................................................... 2 

2. ÚPRAVA A NÁSLEDNÉ SCHVÁLENÍ KOLEJNÍHO ŘÁDU A DOMOVNÍHO ŘÁDU .................. 2 

2.1 K ŘÁDU VYSOKOŠKOLSKÉ KOLEJE UP: ......................................................................................................... 2 

2.2 K DOMOVNÍMU ŘÁDU VYSOKOŠKOLSKÉ KOLEJE UP: ................................................................................... 3 

3. RŮZNÉ ......................................................................................................................................................... 3 

3.1 OZNAMOVÁNÍ PŘÍCHODU NOVÉHO SPOLUBYDLÍCÍHO .................................................................................... 3 

3.2 OSAZENÍ DVEŘÍ KOULÍ MÍSTO OBYČEJNÉ KLIKY NA KOLEJI 17. LISTOPADU ................................................... 3 

3.3 VYJÁDŘENÍ HOSTA MGR. JANA STEHLÍKA .................................................................................................... 4 

3.4 ZAVEDENÍ KONTROL BEZPEČNOSTNÍ AGENTUROU V AREÁLU ENVELOPY ...................................................... 4 

3.5 SHRNUTÍ BEZPEČNOSTNÍCH OPATŘENÍ PANEM ŘEDITELEM ING. BC. LIBOREM KOLÁŘEM ............................. 5 

4. UKONČENÍ JEDNÁNÍ .............................................................................................................................. 6 
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1. Otevření jednání 

Členové Kolejní rady se dne 27. března v 8:00 setkali na koleji Generála Svobody se zástupci 

SKM a výše zmíněnými hosty. Došlo k oficiálnímu otevření 6. zasedání Kolejní rady 

v akademickém roce 2023/2024. Hosté byli uvítáni a srozuměni s programem jednaní.  

 

2. Úprava a následné schválení Kolejního řádu a Domovního řádu 

KR UP byly dne 22.03.2024 zaslány návrhy novelizace Kolejního řádu a Domovního řádu 

vysokoškolské koleje UP. Kolejní rada si před zasedáním jednotlivé dokumenty prostudovala 

a na zasedání s SKM k nim měla níže uvedené připomínky. 

2.1 K řádu vysokoškolské koleje UP: 

K příloze č. 1 Řádu vysokoškolské koleje UP 

- Čl. 3, odst. 2.: znovu umožnit návštěvy v čase do půlnoci. Novelizace návštěvy 

zkracovala do 22:00 - schváleno 

- Čl. 3, odst. 2., písm. e): „a současně maximálně tři noci v měsíci“ nahradit „a současně 

maximálně dvanáct nocí v měsíci“ - schváleno 

- Čl. 5, odst. 1, písm. e): zanést možnost omluvy za nenastoupení k ubytování 

v dohodnutý den, tak aby ubytování automaticky nezaniklo – schváleno 

- Čl. 6, odst. 1.: Upravit umístění smluvních pokut buď tak, aby byly znovu přímo 

součástí Smlouvy o ubytování nebo nebyly uvedené v „Ceníku dalších služeb a 

poplatků“ - schváleno 

K příloze č. 2 Řádu vysokoškolské koleje UP: 

- Čl. 2, odst. 15: vymazat: „Zahraniční student nemá hlasovací právo“ - schváleno 

- Čl. 2, odst. 16, písm. e): dojde k vymazání – schváleno 
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2.2 K Domovnímu řádu vysokoškolské koleje UP: 

- Čl. I., odst. 4: znovu umožnit návštěvy v čase do půlnoci. Novelizace návštěvy 

zkracovala do 22:00. - schváleno 

- Čl. II., odst. 3, písm. j): upravit terminologii „drogy a jiné omamné látky“ na nelegální 

drogy apod., tak aby Domovní řád nezakazoval do prostor kolejí vnášet legální drogy, 

jako je např. káva nebo léky – schváleno 

- Čl. II., odst. 3, písm. k): upravit terminologii „bodné zbraně“, tak aby Domovní řád 

nezakazoval do prostor kolejí vnášet nože apod. - schváleno 

3. Různé 

3.1 Oznamování příchodu nového spolubydlícího 

Kolejní rada už potřetí navrhla SKM možnost, že by stávajícím ubytovaným na koleji 

s volnými lůžky na pokoji, v moment přistěhování nového studenta, přišel e-mail 

s upozorněním, na jeho příchod. SKM přislíbila, že se nad touto možností zamyslí a od 

příštího akademického roku se ji pokusí zavést do praxe. Návrhy na realizaci 

oznamování přednese SKM Kolejní radě na dubnovém zasedání. Po studentech by pak 

bylo požadováno, aby si pro tyto účely upravili v ISKAMU svůj univerzitní e-mail, tak 

aby byl funkční a mohly mu být takové zprávy zasílány. 

 

3.2 Osazení dveří koulí místo obyčejné kliky na koleji 17. listopadu 

Kolejní rada navrhla řešení, aby mimo dveří všech pokojů byly koulí místo obyčejné 

kliky osazené také sprchy, pro zachování bezpečnosti v takto intimním prostoru, i 

vzhledem k minulé zkušenosti, kdy byl v dámských sprchách přítomný muž, který si 

natáčel studentku. SKM chce kulatými klikami osadit mimo sprchy i dveře kuchyňky a 

toalety. Do jednotlivých místností se tak dostanou jen ubytovaní na konkrétním patře a 

zamezí se přístupu neoprávněných osob a případně i vniklým cizím osobám, které by 

zde chtěly vykonat hygienu, uvařit si nebo přespat na židlích. Neoprávněné osoby tak 

nebudou mít tendenci do budovy vůbec vstupovat, protože veškeré místnosti budou 

přístupné vždy jen studentům. Kolejní rada namítala nepraktičnost koulí na dveřích 

kuchyněk, především z důvodu, kdy si ubytovaní do kuchyňky přenáší větší množství 

nádobí a surovin a není pak praktické ještě odemykat dveře kuchyňky. SKM reagovalo, 

že je stejně potřeba mít klíče u sebe, aby se ubytovaný dostal zpět na pokoj, a proto to 

již nebude až taková zátěž.  

 



 

| Kolejní rada Univerzity Palackého v Olomouci 

| KR-Z-RR/MM/DD-ZX | skm.upol.cz/kr/  Stránka 4 z 7 

3.3 Vyjádření hosta Mgr. Jana Stehlíka 

Paní kvestorka, Mgr. Petra Jungová LL.M, vyzvala zástupce Akademického senátu 

Mgr. Jana Stehlíka, aby na zasedání přednesl své nesouhlasné připomínky 

s bezpečnostními opatřeními, které byly v poslední době zavedeny. Mgr. Jan stehlík je 

prezentoval na online žurnálu „Reflexe UP“.Pan Mgr. Jan Stehlík se za své výroky 

neomluvil a odmítl je odvolat a naopak prohlásil, že mu vzniklá opatření nepřipadají 

konstruktivní a chyběla před jejich zavedením veřejná diskuse. Kolejní rada naopak 

argumentovala pozitivními ohlasy, které se jí dostávají od studentů a panu 

Mgr. Stehlíkovi odvětila, že se měl zúčastnit jednání Kolejní rady s SKM, na kterých 

byla bezpečnostní opatření řešena již minulý akademický rok a tento rok znovu i 

v souvislosti se střelbou na Filozofické fakultě UK. Dále s Kolejní radou mohl své 

připomínky konzultovat dříve, než je jako člen akademického senátu, napsal na Reflexi 

UP. 

 

3.4 Zavedení kontrol bezpečnostní agenturou v areálu Envelopy 

Kolejní rada v měsíci březnu komunikovala s místně příslušným oddělením policie, 

kterou informovala o výskytu nebezpečných osob a osob bez domova v prostoru kolem 

kolejí, kde užívají alkohol a další omamné látky, přičemž některé i nitrožilně. Následně 

pak obtěžují studenty žebráním a mnohdy na ně agresivně pokřikují. KR upozornila i 

na situaci, kdy tyto osoby vnikají do vnitřních prostor kolejí. Od policie dostala KR 

odpověď, že zvýší počet hlídek v areálu Envelopy, která se nebude soustředit pouze na 

pokutování špatně parkujících řidičů, ale i na tyto nepřizpůsobivé osoby, avšak 

odvětili, že policie není bezpečnostní agenturou a areál Envelopy není jediný, ve 

kterém musí zabezpečovat pořádek. O tomto informovali zástupci Kolejní rady SKM. 

A paní kvestorka Mgr. Petra Jungová LL.M, po svojí osobní nepříjemné zkušenosti 

s těmito osobami navrhla, že by pro bezpečí studentů univerzita zajistila bezpečností 

agenturu, která by, alespoň po dobu pár měsíců, hlídala okolí kolejí.  

Mgr. Jan Stehlík s tímto nápadem nesouhlasil a argumentoval, že se musíme 

rozhodnout, zda chceme mít univerzitu založenou na vzájemné důvěře, protože 

přítomnost bezpečnostní agentury by mohla vyvolávat ve studentech strach. Paní 

kvestorka odvětila, že by se jednalo o opatření přímo pro bezpečnost studentů, 

bezpečnostní agentura by po studentech nevyžadovala občanské průkazy apod., ale 

zajistila by bezpečí před těmito nepřizpůsobivými osobami, právě i ve večerních a 

nočních hodinách, kdy se např. samy studentky vrací na kolej z diskotéky. Kolejní rada 
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dodala, že by se jednalo o opatření, které by mohlo mít na tyto „nepřizpůsobivé“ osoby 

psychologický efekt a donutilo je se přesunout do jiných prostor, protože by pochopili, 

že v okolí kolejí již nejsou vítáni. 

 

3.5 Shrnutí bezpečnostních opatření panem ředitelem Ing. Bc. Liborem Kolářem 

Pan ředitel se vyjádřil k funkčnosti současných opatření, kdy sdělil, že se jim v poslední 

době podařilo hned několikrát zachytit bezdomovce při vniku do prostor kolejí, který byl 

následně vyveden. Momentálně se koleje potýkají se situací, kdy se bezdomovci 

dostávají do budovy skrze okno, které si rozbijí, avšak jsou následně opět okamžitě 

vyvedeni. Jedná se především o jednoho konkrétního bezdomovce, na kterého bude 

prostřednictvím právního oddělení podáno již druhé trestní oznámení. 

Dále ředitel pochválil práci recepčních, kteří hlídají vstup, a i kamerový systém 

na obrazovce počítače. V blízké době dojde k zavedení lepšího kamerového systému 

na všech kolejích tak, aby sirecepční mohly vypomáhati mezi jednotlivými kolejemi 

v moment, kdy jeden/jedna recepční musí odejít na kontrolu kolejí nebo toaletu, druhý/á 

recepční v tuto chvíli sleduje dění obou kolejí z kamerového systému.  

Kamerový systém bude příští akademický rok posílen i u vstupu na kolej Bedřicha 

Václavka a 17. listopadu. Projednávala se i příprava tendru pro kamerový systém na 

koleje J. L. Fischera a Generála Svobody. 

V případě potřeby mohou recepční zavolat bezpečnostní službu pomocí sos tlačítka 

na recepci, které je přítomné na skoro všech kolejích. 

Dále se zvažuje omezit průchod mezi menzou 17. listopadu a kolejí Šmeralova, tak, aby 

těmito dveřmi mohly procházet pouze osoby s platnou zaměstnaneckou nebo ISIC 

kartou. 

Toto opatření se bude nejdříve testovat, vrátnice musí zůstat otevřená i pro ubytované na 

koleji 17. listopadu, například z důvodu plateb a obchůdku. Zůstane zachovaná i 

možnost využívání studoven a hudební místnosti. 

Co se týče otevírání dveří na koleji Bedřicha Václavka, na které přišel dotaz do 

dotazníku KR, kde je čtečka ISICu propojena s otevíráním dveří a vstup do budovy je 

časově náročnější, jelikož prodleva mezi jednotlivými vstupy je necelých 6 sekund. 

V případě, kdy do budovy vstupuje více osob zároveň, musí si každá z nich otevřít dveře 

ISIC kartou. Aby se profil dalšího studenta v řadě zobrazil recepční v počítači, musí za 

sebou první student zavřít dveře či případně musí druhý student vyčkat, než ustane zvuk 

„bzučáku“. V případě velké řady u vstupu a většího zmatku postačí, když si každý ze 
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studentů „pípne“ ISIC kartou ke čtečce a podle zvuku, který čtečka vydá se dá poznat, 

zda konkrétní student na koleje patří nebo ne.Nad investicí do rychlejšího zařízení SKM 

nepřemýšlelo. 

 

4. Bezdrátové připojení Wi-Fi na kolejích 

Byla zavedena bezdrátová síť UPOL na koleji Evžena Rošického a koleji 17. listopadu. 

SKM UP nechalo na doporučení z minulého zasedání od CVT UP proměřit signál na koleji 

17. listopadu pro analýzu sítě pro zjištění, co vše bude potřeba pro zlepšení technické stránky 

WiFi pro zesílení signálu. 

 

5. REkrabičky v menzách UP 

Oproti vratné kauci budou menzy UP nabízet vratné REkrabičky, do které bude možné dostat 

jídlo v Menze. SKM bude strávníkyinformovat na webových stránkách SKM UP a sociálních 

sítích SKM UP.Slíbená výměna společné krabičky pro kampus Envelopa a kolej Rošického 

proběhla. 

 

6. Nové jméno pro kolej Šmeralova 

Dále probíhala diskuse o potenciálním přejmenování koleje Šmeralova na koleje 

pojmenované po profesoru J. Jařabovi podle návrhu Velkého senátu. Samotná změna názvu 

ulice Šmeralova pak spadá do kompetence městské správy. 

 

7. Rekonstrukce koleje J. L. Fischera 

Členy KR dále zajímalo, jak se vyvíjí plány kolem rekonstrukce bloku B koleje J. L. Fischera. 

Pokud SKM získá dotaci, s rekonstrukcí se začne od 1.1.2025. 

 

 

8. Ukončení jednání 

Na závěr jednání předsedkyně Kolejní rady UP poděkovalavšem přítomným za účast na 

jednání a za konstruktivní připomínky. 

 

 

 



 

| Kolejní rada Univerzity Palackého v Olomouci 

| KR-Z-RR/MM/DD-ZX | skm.upol.cz/kr/  Stránka 7 z 7 

Další informace naleznete naskm.upol.cz/kr 

Jednání Kolejní rady UP jsou veřejná. 

 

Zápis z jednání byl pořízen ve spolupráci s členy vedení SKM UP. 

 

 
Zapsala: Salome Procházková 

V Olomouci dne 01. 04.2024 

 

 

S A L O M E  P R O C H Á Z K O V Á ,  V . R .  

předsedkyně KR UP 

 

Poslední úprava: 18.04. 2024 

 


